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خبــر

استاندار کردستان:

طرح ساماندهی مرز باشماق مریوان آماده شده است
سپهرغرب، گروه خبر: استاندار کردستان از آماده 
شدن طرح ســاماندهی مرز رسمی باشماق مریوان 
خبر داد و گفت: وضعیت این مرز مطلوب نیســت و 
بر همین اساس ســاماندهی آن در دستور کار قرار 

گرفته است.
به گــزارش ســپهرغرب به نقــل از روابــط عمومی 
استانداری کردســتان، بهمن مرادنیا در هشتمین جلسه 
کمیســیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز اســتان کردستان 
ضمن تسلیت شــهادت سردار ســلیمانی و همرزمانش، 
اظهار کرد: وضعیت مرز باشــماق مریوان مطلوب نیست، 
بر همین اســاس ساماندهی آن در دستور کار قرارگرفته 
و بــه همین منظور نیز طرح آن تهیــه و آماده برگزاری 

است. مناقصه 
وی افزود: اعتباری که برای ســاماندهی مرز باشماق در 
نظر گرفته شــده 700 میلیارد ریال اســت و امیدواریم با 

اجرای آن، این مرز سامان پیدا کند.
اســتاندار کردســتان در ادامه به وضعیت بازارچه های 
مــرزی نیز اشــاره و تصریح کرد: ایــن بازارچه ها به دلیل 
تحریم ها تعطیل شــده بودند که مجدداً دولت با ورود بیش 
از 100 قلــم کالا موافقت کــرده و منتظر ابلاغ نوع کالاها 

هستیم.
مرادنیا یادآوری کرد: طرحی برای توســعه شــهرهای 
مرزی در اســتان تهیه شــده که برای اجرای آن 10 هزار 
میلیارد ریال اعتبار نیــاز داریم و معاون اول رئیس جمهور 
قول داده اســت که تســهیلات و اعتبارات مورد نیاز آن را 
تأمین کند، اجــرای این طرح می تواند تأثیر بســزایی در 

کاهش قاچاق و پایان پدیده کول بری ایفا کند.

وی در ادامــه ســخنان خود ضمن تأکید بــر مبارزه با 
قاچاق سازمان یافته در اســتان، افزود: کسانی که مسؤول 
برخورد با کالای قاچاق هســتند بایــد موضوع قاچاق را از 
معیشت مردم جدا بدانند و هر فعالیتی را که به قصد تأمین 

معیشت انجام می شود را قاچاق تلقی نکنند.
اســتاندار کردســتان همچنین بر پیگیری کسب مجوز 
بــرای صادرات دام از اســتان نیز تأکیــد و اذعان کرد: در 
کردســتان مصداق عینی قاچــاق دام را نداریم و در تلاش 

هســتیم با کســب مجوزهای لازم، صادرات دام به صورت 
قانونی انجام شود تا تولیدکنندگان متضرر نشوند.

مرادنیا با بیــان اینکه طبق گزارش ها عــده ای در مرز 
باشــماق اخلال ایجاد و بــرای صادرکنندگان و تجار ایجاد 
مزاحمــت می کنند، اظهار کرد: امنیت صادرات در مرزهای 
اســتان برای ما مهم است و به هیچ وجه اجازه نخواهیم داد 
اشــخاصی در این مرزها شــرارت و بــرای صادرکنندگان 

مزاحمت ایجاد کنند.

پنجرهاستانها
مشق عشق به »حاج قاسم« با قلم خوشنویسان کردستانی

کارگاه خوشنویســی به مناســبت شهادت سردار شهید سپهبد »حاج قاسم سلیمانی« در محل ســالن اندیشه پردیس سینمایی بهمن سنندج 
برگزار شــد. در این کارگاه که با مشارکت و همکاری حوزه هنری انقلاب اســلامی  و سازمان بسیج هنرمندان کردستان برگزار شد، هنرمندان 

خوشنویس کردستانی با قلم خود، عشق و محبت هنرمندان را به این شهید راه مقاومت و اسوه ایثار و شهادت اثبات کردند.

آسفالت و بهسازی 307 هزار 
متر مربع از معابر سنندج

ســپهرغرب، گروه خبر: 
با  گفت:  شهردار ســنندج 
44 هزار و 608 تن آسفالت، 
مترمربع  هزار   307 از  بیش 
از معابر و محلات ســنندج 
و  آسفالت  ســال جاری  در 

بهسازی شد.
بــا  صیــدی  حشــمت اله 
مهم ترین  از  یکــی  اینکه  بیان 

مطالبات شــهروندان در راســتای بهبود وضعیت تردد در 
معابر شــهری مقوله آسفالت و بهســازی معابر سطح شهر 
اســت، اظهار کرد: متأسفانه افزایش چند برابری قیمت قیر 
در ســال گذشته شهرداری ها را با مشکل جدی در راستای 

بهسازی معابر مواجه کرد.
وی افزود: طی دو سال گذشته هیچ گونه وجهی با عنوان 
خودیاری جهت آســفالت معابر از شهروندان گرفته نشد و 
تمــام توان خود را صرف انجام تعهدات ســال های 92 الی 

96 کردیم.
شــهردار سنندج ابراز کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون 
با 44 هزار و 608 تن آسفالت، 307 هزار متر مربع از معابر 

و محلات سطح شهر آسفالت و بهسازی شد.
صیدی با اشــاره به اینکه بیش از 142 هزار متر مربع از 
آسفالت انجام شده با تناژ 24 هزار و 277 تن صرف بهسازی 
پروژه های عمرانی شده است، خاطرنشان کرد: بیش از 165 
هزار متر مربع از محلات و معابر سطح شهر هم با 20 هزار 

و 331 تن آسفالت در سال  جاری بهسازی شد.
وی ادامــه داد: با هدف پرکردن ترک ها و فضاهای خالی 
سطحی، جلوگیری از گسترش بیشــتر خرابی ها و افزایش 
دوام و طول عمر آســفالت، عملیات درزگیری بیش از 26 
هزار متر از خیابان اصلی ســطح شهر در سال  جاری انجام 

شد.
شهردار ســنندج یادآوری کرد: آسفالت پروژه بلوار 24 
متری کمربندی آبیدر بــه متراژ 14 هزار و 600 متر مربع 
در دو لایه، آسفالت تقاطع غیرهم سطح بلوار توحید، اتصال 
بلوار کردستان به ساحلی به متراژ 38 هزار و 417 متر مربع 
و میدان ورودی ننله به میزان 10 هزار متر مربع در دو لایه 
ازجمله پروژه های عمرانی بوده که در ســال جاری آسفالت 

و بهسازی شده است.

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای ایلام 
خبر داد:

جابه جایی یک میلیون و 678 هزار تن 
کالا در استان

گــروه  ســپهرغرب، 
خبر: مدیــرکل راهداری و 
از  ایلام  جاده ای  حمل ونقل 
جابه جایی یــک میلیون و 
678 هزار تن کالا در استان 

طی سال جاری خبر داد.
نــورالله دلخواه با بیان اینکه 
52 شــرکت حمل ونقل کالا در 
اســتان ایلام فعال هســتند و 

بیش از ســه هزار دستگاه کامیون نیز کار جابه جایی کالاها 
را انجام می دهند، افزود: بر اساس آمار موجود، طی 9 ماهه 
نخست ســال جاری یک میلیون و 678 هزار تن کالا طی 

104 هزار و 678 بارنامه در استان جابه جا شده است.
وی اظهــار کــرد: عمده کالاهای جابه جا شــده از مبدأ 
اســتان به ترتیب، انواع ســیمان، گندم، انــواع گاز مایع، 

کلینگر، ماسه و پلی اتیلن و سایرکالاها بوده است.
دلخواه عنوان کرد: بر اســاس آمــار موجود طی 9 ماهه 
ســال جاری میزان تناژ جابه جا شده نسبت به مدت مشابه 
ســال گذشــته به میزان چهار درصد و ازلحاظ درآمد، 68 

درصد رشد نشان می دهد.
مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای اســتان ایلام با 
اشــاره به اهمیت و جایگاه بخش حمل ونقل کالای جاده ای 
اســتان به عنوان یکی از بخش های بــزرگ اقتصادی، ادامه 
داد: تعــداد کل رانندگان فعال 6 هزار و 710 نفر اســت و 
از ایــن تعــداد، یک هزار و 970 نفــر در بخش حمل ونقل 
مســافر و چهار هزار و 732 نفر در بخش حمل ونقل کالا به 

هم وطنانمان خدمت رسانی می کنند.
وی یادآوری کرد: از ابتدای طرح توزیع لاستیک سنگین 
و نیمه ســنگین، 13 هزار و 800 حلقه با نرخ مصوب دولتی 
در نقاط مختلف این استان توزیع شده و همچنان ادامه دارد.

خبــر

رئیس پلیس راه ایلام:
ایمن سازی جاده ها در اولویت کاری 

پلیس راه استان است
خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
گفت:  ایلام  راه  پلیس  رئیس 
مردمی  مطالبــات  تحقــق 
جاده ها  ایمن سازی  بر  مبنی 
در اولویــت کاری پلیس راه 

استان است.
از  همتی زاده  رضا  ســرهنگ 
اتخاد تصمیمات فنی در خصوص 

مطالبــات مردمی خبر داد و اظهــار کرد: در بازدیدی که با 
حضور مسؤولان راهداری استان و فرمانداری شهرستان ها به 
مرحله انجام رســید، تصمیمات لازم در راستای تسهیل در 
تردد مردم در خصوص ایجاد دور برگردان در مســیر ایوان 

بعد از امامزاده سید عبدالله گرفته شد.
وی افزود: در خصوص مشکلات مسیر روستای مهدی آباد 
نیز چاره اندیشی لازم در جهت پیشگیری از وقوع تصادف ها 

انجام شد.
رئیــس پلیس راه ایــلام تصریح کرد: اولویت نخســت 
مجموعه پلیس راه استان جهت ترددهای جاده ای، ایمنی و 
پیشــگیری از وقوع سوانح ترافیکی است که در این راستا با 
تکیه بر اصول علمی و دریافت نظر کارشناسان و متخصصان 

این حوزه، اقدام می شود.
سرهنگ همتی زاده خاطرنشــان کرد: به زودی عملیات 
اجرائی بــرای تصمیمات گرفته شــده در کارگــروه فنی، 

عملیاتی می شود و نتیجه به استحضار مردم خواهد رسید.

رتبه برتر کردستان در پرداخت 
خسارت سیل در کشور

خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
باوجود  گفــت:  کردســتان 
سیل  خســارت  گستردگی 
نسبت  به  جاری  ســال  بهار 
ســایر اســتان ها، اما تعداد 
و  بود  بالا  خســارت دیدگان 
زمینه  در  کردســتان  اکنون 

پرداخت خسارت دیدگان جزء استان های پیشرو است.
خالــد جعفری روز گذشــته در جلســه مدیریت بحران 
استان کردســتا ن که در سالن شــهدای گمنام استانداری 
برگزار شد، با یادآوری خسارت ناشی از سیل بهار امسال که 
به کشاورزی استان وارد شد، اظهار کرد: با حضور اکیپ هایی 
از نمایندگان، فرمانداران، جهاد کشــاورزی، دامپزشــکی و 
صندوق بیمه کشاورزی برای خســارت دیدگان استان، 14 
هزار و 541 پرونده تشکیل و 13 هزار و 869 پرونده آن در 

کارگروه استانی تأیید شد.
وی اذعــان کرد: بر اســاس برآورد کارشناســان بخش 
کشــاورزی، 108 میلیارد تومان خســارت ناشی از سیل به 

بخش کشاورزی استان اختصاص یافت.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کردستان افزود: از 
این مقدار برآوردشده، 21 میلیارد تومان اعتبار برای استان 

مصوب شد که تاکنون 50 درصد آن محق شده است.
وی اذعان کرد: باوجود گستردگی خسارت سیل بهار سال 
جاری به نسبت سایر استان ها، اما تعداد خسارت دیدگان بالا 
بود و اکنون کردســتان در زمینه پرداخت خسارت دیدگان 

جزء استان های پیشرو است.
جعفری عنوان کرد: حجم خســارت سیل کردستان زیر 
یک درصد خســارت سیل کل کشور و 20 میلیارد تومان از 

دو هزار و 500 میلیارد تومان برای کل کشور بود.
این مقام مســؤول با بیان اینکه درصد خسارت بر اساس 
مبلــغ، 53 درصد در زیربخش دام، طیور و زنبور عســل و 
آبزیان و مابقی در زیربخش های دیگر کشاورزی استان بود، 
ادامه داد: مجموع برآوردهای اســتان بر اساس خسارت های 

واقعی بوده است.
جعفری ادامه داد: 685 پرونده مربوط به خســارت های 
بخش زراعی استان به مبلغ 600 میلیون تومان هنوز توسط 

پژوهشگاه فضایی تأیید نشده است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کردستان تصریح 
کرد: اســتان در جذب اعتبارات بلاعوض جزء چهار استان 
نخست و در تســهیلات بانکی قرض الحســنه پرداختی به 

خسارت دیدگان جزء استان های میانی است.
وی اذعــان کرد: بــرای امهال تســهیلات کشــاورزان 
خسارت دیده استان نیز 83 میلیارد تومان بار مالی به استان 

دادند که بیش از 50 میلیارد تومان آن محقق شده است.

خبــر فرار برخی پزشکان ایلامی از قانون »تمرکززدایی از مرکز شهر«
قانون  خبــر:  گــروه  ســپهرغرب، 
»تمرکززدایی از مرکز شهر« اخیراً به منظور 
کاهش ترافیک در سطح شهر تصویب شد، 
از پزشکان معنایی  برخی  برای  قانونی که 
ندارد و به هر وسیله ای و به راحتی از این 

قانون فرار می کنند.
تجمــع مطــب پزشــکان در مرکز شــهر 
ایلام سال هاســت به یک مشــکل اساسی در 
زمینه ترافیک شــهری تبدیل شــده و تا کنون 
نشســت های بســیاری جهــت ارائــه راهکار 
به منظور جلوگیری از این مشــکل برگزار شده، 
اما متأســفانه از این نشست ها نتیجه ای حاصل 

نشده است.
تمامی خدمات و تخصص های اصلی پزشکی 
مورد نیاز بیمــاران مانند قلب و عروق، داخلی، 
چشم، مغز و اعصاب، کودکان و غیره همگی در 
مرکز شــهر ایلام قرار گرفته انــد، این در حالی 
اســت که مراکز اصلــی خرید نیــز در همین 
منطقه قرار دارد و این امر ســبب شــده روزانه 
شاهد ترافیک  سنگین و ازدحام جمعیت در این 

مناطق باشیم.
     عدم توجه مســؤولان به ترافیک 

شهری
مجتبــی یاوری یکی از شــهروندان ایلامی، 
گفت: تجمع پزشکان در مرکز شهر سبب شده 
هر روزه شــاهد ترافیک و تصادف های بسیاری 

در این مناطق باشیم.
وی تصریــح کرد: بی توجهی مســؤولان به 
این موضوع ســبب شده هر روزه شاهد افزایش 
بیش ازپیــش مطب هــا در مرکــز شــهر ایلام 
باشــیم که این امر به بیشتر شدن ترافیک این 
شــهر منجر شده و مشــکلات فراوانی را برای 

شهروندان ایلامی به دنبال داشته است.
     لزوم حل مشکل

لیلا خدایی یکی دیگر از شــهروندان ایلامی 
عنوان کرد: بــا توجه به اهمیت زمان در انتقال 
بیماران به مرکز درمانی گاهی پیش می آید که 
حال بیماری وخیم اســت و ترافیک های مسیر 

مطب پزشکان در ایلام علاوه بر ایجاد اضطراب، 
مشــکلاتی را در زمینه سلامتی و زندگی افراد 

ایجاد می کند.
وی ادامه داد: ضروری است مسؤولان شهری 
و علوم پزشکی برای رفع این مشکلات و انتقال 
مطب پزشــکان به نقاط دیگری از شــهر اقدام 

کنند.
     ممنوعیت صدور مجوز برای مطب 

پزشکان در هسته مرکزی شهر
طی سال های گذشته نشست های متعددی 
جهت رفع مشــکل ترافیک برگزارشــده که بر 
اساس نشســت های شــورای ترافیک، بنا شد 
مجوزهــای جدید بــرای فعالیت پزشــکان در 

هسته مرکزی شهر صادر نشود.
امــا افزایــش روزافزون مطب پزشــکان در 
هسته مرکزی شهر نشــان دهنده این است که 
متأسفانه مسؤولان فقط به برگزاری نشست ها و 
ارائه راهکار اکتفا کرده ، اما اقدامی جهت اجرای 
گفته های خــود انجام نداده انــد، به نحوی که 
برنوشته افتتاح مطب پزشکان ایلامی در مرکز 
شــهر به وفور به چشم می خورد، حال باید دید 

مجوز این افراد از چه طریقی گرفته شده است، 
تا جلوی این روزنه ها را در ارگان ها گرفت.

     انتقــال برخی اصناف به ســایر 
مناطق

رئیس اداره روابط عمومی شــهرداری ایلام 
دراین باره، گفت: جلســاتی با حضور استاندار و 
مسؤولان مربوطه برگزار شد و بنا بود شهرداری 
زمینی را برای ســاخت مطب و انتقال پزشکان 

به نقطه دیگری از شهر در نظر بگیرد.
محمــد ســلطانی تصریح کــرد: هم اکنون 
زمین، در نظر گرفته شده، کارهای ابتدایی نیز 
انجام شــده و امید است پزشکان همکاری لازم 

در این خصوص داشته باشند.
وی یــادآوری کرد: انتقال مطب پزشــکان، 
بنگاه های فروش ماشــین و میوه فروشــی ها به 
مناطق دیگر شــهر، ازجمله اقداماتی است که 
در دستور کار شــهرداری قرارگرفته و بی شک 
تأثیر چشــم گیری در کاهش ترافیک شــهری 

خواهد داشت.
     لزوم تأییــد صلاحیت ترافیکی 

اصناف مختلف

رئیــس پلیس راه ایلام نیز با اشــاره به بالا 
بودن سرانه خودرو در شــهر ایلام، اظهار کرد: 
متأســفانه شــهروندان بــرای تردد بیشــتر از 
خودروهای شخصی استفاده می کنند و همین 

امر از دلایل اصلی بروز ترافیک است.
ســرهنگ ابوالفضــل کهزادی با اشــاره به 
اینکه پلیس راهنمایی و رانندگی کاهش دهنده 
ترافیک نیست، بلکه روان کننده آن است، افزود: 
عصرها شــاهد بروز ترافیک در هســته مرکزی 
شــهر هســتیم که یکی از دلایــل آن تجمع 
پزشــکان در این منطقه است و باید شهرداری 

اقدامات لازم را جهت تهیه مکان انجام دهد.
وی خاطرنشــان کرد: اصنافی که در حاشیه 
معابــر اصلی قــرار دارند جهــت فعالیت باید 
صلاحیت ترافیکی آن ها توسط پلیس راهنمایی 
و رانندگــی تأیید شــود، در غیــر این صورت 

نمی توانند فعالیت کنند.
رئیس پلیــس راه ایلام ابراز کــرد: در این 
راستا تلاش شــده صلاحیت ترافیکی اصنافی 
که در معابر اصلی و پرتردد سبب بروز ترافیک 
می شوند، تأیید نشود که مطب پزشکان نیز جزء 
این موارد است و تلاش شده این مهم در هسته 

مرکزی شهر بیشتر مورد توجه قرار گیرد.
به گــزارش خبرگزاری فارس؛ با این اوصاف 
بایــد دید برخی از پزشــکان از چــه طریقی و 
چگونه می توانند مجــوز افتتاح مطب در مرکز 
شهر را دریافت می کنند، آیا دریافت این مجوز 

هزینه ای فراتر از قانون دارد؟
آنچه مســلم اســت اینکه گــره ترافیک در 
هســته مرکزی شــهر ایلام هر روز پیچیده تر 
می شــود و می بایست صاحب نظران و مسؤولان 
مربوطــه تلاش کنند با اقدامــات کوتاه مدت و 
بلندمــدت و با یک مدیریت واحد و منســجم، 
نســبت به رفع و کاهش معضل ترافیک در این 
منطقه اقدام کنند که انتقال مطب پزشکان به 
نقاط دیگر شــهر یکی از اساسی ترین راهکارها 
در کوتاه مدت اســت که باید در دستور کار قرار 

گیرد.

دعوت از سرمایه گذاران و بازرگانان ایرانی برای سرمایه گذاری در عراق

ســپهرغرب، گروه خبــر: رئیس اتاق 
عراق  کردســتان  اقلیم  حلبچه  بازرگانی 
گفت: از سرمایه گذاران و بازرگانان ایرانی 
بــرای حضور و ســرمایه گذاری در عراق 

دعوت می کنیم.
نشســت رئیس اتاق بازرگانی حلبچه »اقلیم 
کردستان عراق« و هیئت همراه با اعضای اتاق 
بازرگانی سنندج شــامگاه دوشنبه در سنندج 
برگزار و در آن بــر تعامل و همکاری تجاری و 

اقتصادی بیشتر ایران و عراق تأکید شد.
پیشــوا احمدمحمود، رئیس اتــاق بازرگانی 
حلبچه اقلیم کردســتان عراق در این نشست، 
اظهــار کرد: از زمان تبدیل حلبچه به اســتان، 
اتاق بازرگانی نیز تشــکیل شده اســت، اما در 
گذشــته به دلیل جنگ های داعش و اختلاف 
میان عراق و اقلیم کردســتان، اتاق غیرفعال و 

منفعل بود.
وی بــا بیان اینکــه هیــچ گاه حمایت های 
ایرانیــان را در زمــان بمباران های شــیمیایی 
حلبچه فرامــوش نمی کنیم، ادامــه داد: نقاط 
اشــتراک گذاری بســیاری بین این دو استان 
وجود دارد که باید با تهمیدات اساســی به یک 

فرصت تبدیل شود.
رئیس اتاق بازرگانی حلبچه اقلیم کردستان 

عراق ادامه داد: نــژاد کُرد، دین، مذهب و زبان 
و تاریخ مشــترک اســتان کردســتان با اقلیم 
کردســتان عراق ســبب احســاس همبستگی 

بیشتر نسبت به سایر کشورها است.
احمدمحمود خاطرنشان کرد: قانون حمایت 
از سرمایه گذاری اقلیم، تســهیلات و امتیازات 
ویــژه برای حضــور در حلبچــه در نظر گرفته 
شــده که شامل معافیت 10 ســال از پرداخت 
مالیات، عدم پرداخت مواد اولیه وارداتی گمرک 
و پیگیری مدیریت ارشــد برای کسب امتیازات 

بیشتر جهت سرمایه گذاری در حلبچه است.
وی با دعوت از ســرمایه گذاران و بازرگانان 
ایران برای حضور و ســرمایه گذاری در حلبچه، 
اظهار کرد: اعضای اتاق بازرگانی سنندج دارای 
سوابق و تجربیات بسیاری بوده که باید ما را نیز 
تا رسیدن به مقصد یاری کنند؛ اتاق حلبچه نیز 
با تمام قدرت از همکاری با اتاق سنندج حمایت 
می کنــد و هر نوع آســایش کاری برای ارتقای 

روابط به کار گرفته می شود.
رئیس اتاق بازرگانی حلبچه اقلیم کردستان 
عراق گفــت: انتظار ما کیفیت بالای محصولات 
برای صادرات به اقلیم کردســتان است چراکه 
برخی کالاهــای بی کیفیت نیــز در بین اقلام 
مشــاهده شــده، کیفیت محصولات در درجه 

نخست اهمیت برای ما قرار دارد.
     روابــط اقتصــادی ایران و عراق 

توسعه یابد
رئیــس اتاق بازرگانــی، صنایــع، معادن و 
کشــاورزی ســنندج نیز در این نشست اظهار 
کرد: توســعه اقتصادی بین اســتان کردستان 
و عراق موضوع اساســی و اســتراتژیک است و 
انتظار می رود در این راستا ارتباط ها و تلاش ها 

بیشتر شود.
کمال حســینی با تأکید بر اینکه باید توجه 
دولــت به بخش خصوصی افزایــش یابد، ادامه 
داد: اقتصاد پایه و اســاس صلح و آشتی است، 

بنابراین باید برای پیشــبرد موضوعات سیاسی، 
بر روی مســائل اقتصادی ریشه دار و محکم کار 

شود.
وی با بیان اینکه مشــترکات قومی و زبانی 
کردستانی ها با اقلیم کردستان بسیار زیاد است، 
تصریح کرد: ارتباطات و تعامل این دو اســتان 
باید نسبت به کشور و استان های دیگر متفاوت 

باشد.
حســینی اذعان کرد: طی ســال گذشــته 
در بخش پروژه های ســاختمانی، کشــاورزی و 
تجاری کم کاری های بســیاری شده که دلایل 
آن به عدم رســمیت شناختن اتاق بازرگانی دو 
استان برمی گردد، متأسفانه معرفی برخی افراد 
غیرمتخصــص ایرانی به عنوان تجار و کاســب 
در اقلیم کردســتان موجب بی اعتمادی شــده 
درحالی که اگر برای تأیید افراد با اتاق بازرگانی 

ارتباط گرفته می شد، این اتفاق ها رخ نمی داد.
     کالاهای ایرانی در اقلیم کردستان 

عراق جایگزین کالاهای ترکیه ای شود
نایب رئیــس اتاق بازرگانی ســنندج نیز در 
این نشســت بــا تأکید بر ضــرورت حمایت و 
همکاری دوسویه در این برهه حساس و شرایط 
تحریم هــا، عنوان کرد: روابط تجــاری ایران با 
اقلیم همیشــه پایدار بوده و باید زمینه ارتقای 

این روابط افزایش یابد.
محمد هلاکو با تأکید بر اینکه باید جلسات 
اتاق بازرگانی سنندج و عراق تداوم داشته باشد، 
گفت: همیشــه ملت ایران در زمان های سخت 
حامی اقلیم کردســتان بوده و امروزه با وجود 
تحریم های بســیار، انتظار همــکاری و کمک 
بیشــتری برای تأمین نیارهای اقلیم کردستان 

داریم.
وی تصریــح کــرد: امیدواریــم در اقلیــم 
کردســتان عــراق، کالاهای ایرانــی جایگزین 
کالاهای ترکیه ای شــود و این مهم بیشتر مورد 

توجه قرار گیرد.

هلاکو با بیان اینکه انحصار تجارت به دست 
یک کشــور یا قشــر خاصی قابل قبول نیست، 
اذعان کــرد: تجارت کالا  با کالا و اســتفاده از 
ظرفیت های مناسب سرمایه گذاری یکی دیگر از 
اهداف ما میان این دو اســتان بوده و امیدواریم 

اقدامات لازم در این راستا انجام شود.
قــادر کریمی، نماینده دیگــر اتاق بازرگانی 
ســنندج نیز در این نشســت خواستار اصلاح 
ســاختارهای تجاری شد و افزود: اتاق بازرگانی 
باید نســبت به تشــکیل اتاق داوری مشترک 
و بانــک اطلاعاتــی اقتصادی لازم بــرای تجار 
با زبان هــای مختلف اقدام کنــد تا در صورت 

معاملات به مسائل حقوقی آگاه باشند.
وی با بیــان اینکه آمادگی هــای لازم برای 
تعامل و ارتباطات دوســویه وجــود دارد، ابراز 
کرد: امیدواریم با تشکیل شعبه صندوق ضمانت 
به عنــوان یاری دهنــده بخش صــادرات ایران 
اقتصادی  فعالان  بانک(، دغدغه های  )جایگزین 

در این حوزه نیز برطرف شود.
     زمینه صادرات عسل از کردستان 

به عراق فراهم شود
محمدی خواه، مدیرعامل اتحادیه زنبورداران 
استان کردستان نیز در این نشست با تأکید بر 
ضرورت همکاری بیشــتر در خصوص صادرات 
عسل به اقلیم کردســتان، عنوان کرد: اتحادیه 
زنبورداران اســتان هشــت هــزار و 400 نفر 
زنبــوردار فعال و بیش از 250 هزار کلنی زنبور 

دارد.
وی با بیان اینکه اســتان کردستان با تولید 
سالانه یک هزار و 800 تن عسل باکیفیت جزء 
اســتان های برتر و قطب تولید عســل مرغوب 
ایران اســت، گفت: برای تولید و صادرات عسل 
به اقلیم کردستان آمادگی کامل وجود داشته و 
امیدواریم در راستای اشتغال زایی و درآمدزایی 
بیشــتر، این امر مهم مورد توجه دو طرف قرار 

گیرد.


